
Skolebestyrelsesmøde Østervangsskolen 

og Vor Frue Skole 
Skolebestyrelsesmøde den 6/5 2020 

  

18.00-19.30 på Teams 
 

Deltagere/inviterede:  

Susana Pajares Tosca, Bo Hagensten Møller, Christian Hjortgaard, Andreas Malmmose Johansen, Mette Trebbien 

Rønne Pedersen, Lisbeth Rosenørn, Hanne Bøggild, Iben Nybjerg, Janni Hansen, Sofie Østergaard Bagge, Lone 

Feld, Frank Hyldal, Rojin Isikli, Mads Ingdal Justesen, Nini Vilhelmsen, Anders Ramsing, Kasper Broeng, Lisbeth 

Berggren, Lasse Frendrup, Vibeke Pakkenberg, Sofie Frost Bondorf. 

 

 

 

Afbud: Mette R. Pedersen, Lasse Frendrup, Christian Hjortgaard, Iben Nybjerg, Janni Hansen, Sofie Østergaard 

Bagge, Rojin Isikli, Mads Ingdal Justesen 

 

Referent: Nini 

 

 

 
Dagsorden 



    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

1 18.00 Vi logger på  

 Dirigent 

 Hvordan stiller man spørgsmål 

 Hvem skriver til forældrene 

- Efter lidt start-vanskeligheder lykkedes det at få 

mødet i gang. 

- Susana dirigent 

- Hanne skriver til forældrene 

 

 

2 18.05 Rapport fra en skole 

 Nedlukning af skolen 

 Fjernundervisning 0.-9. 

 Screening af særligt udsatte 

 Genåbning af skolen 0.-5. klasse 
o Afstand – fordeling indendørs og 

udendørs 
o Aflevering og afhentning 
o Hygiejne 
o Holddeling 
o Organisering af undervisningen 

0.-5 herunder fjernundervisning 
o Ressourceforbrug 

 Fjernundervisning 6.-9. 
o Revitalisering 
o Opfølgning på udsatte 

 Udsigter vedrørende 
o 6.-9. klassse 
o 9. klasse – afgangsprøver, sidste 

skoledag, dimission 
o Majbørn 
o Overgang klubbørn 

 

AR orienterede generelt om nedlukningen og genåbning.: 

- forberedelse af nødpasning for elever fra VFS, 

ØST 

- screening af elever i udsatte positioner og 

risikogrupper 

- særlig tilbud vækstklassen 

- Kæmpe logistisk opgave at genåbne skolen, hvor 

der skal holdes afstand, og der er høje krav til 

hygiejne.  

- Arbejde efter retningslinjer/instrukser frem for 

pædagogik, har ligeledes været en udfordring. 

- Ledelse har fordelt arbejdsområderne mellem sig. 

 

Ledelsesrepræsentanterne (KB, SLB, NV) gav flg. rids fra 

den nye hverdag: 

- Fjernundervisningen fungerer efterhånden rigtig 

fint, og lærerne er dygtige til at finde nye veje, så 

undervisningen nu er mere afvekslende. 

- Lærerne holder jævnligt møder med elever og 

klasser via Teams. 

- Bemanding af skole/SFO/klub dagen er 

sammenhængende, og vi oplever markant færre 

konflikter. 

- Der er indarbejdet og justeret på de gode rutiner 

for håndvask (vasketid/tørring og creme) 

- Rengøring 2x dagligt, før og midt på skoledagen. 

- Lærere/pædagoger tørre borde i løbet af dagen. 

 



- På ØST leverer Maria fra kantinen 

eftermiddagsmad til SFO 

- ”Kys og Vink” er en succes. Børnene ”vokser” 

med de nye krav til at møde i skolen, hvor far 

/eller mor ikke er inde på skolen. 

- Bib. på ØST er genåbnet 

- Der er gang i huskunster-ordningen og andre 

kreative projekter. 

- M3 starter d. 7. maj. 

- Der afventes myndighedernes udmelding om  

6- 9. kl. Her vurderer ledelsen, hvordan det evt. 

kan lykkes at få de store elever tilbage til skolen. 

Forskellige lokaliteter kan komme i spil bl.a.  VFS, 

kirken m.fl. 

- Der afventes beslutning fra Byrådet om overgang 

til før SFO og Klub i Roskilde. 

 

Susana takker alle for den indsats, der har fundet sted: 

- Dejligt, at det har skabt en tryg hverdag for 

børnene. 

- Hos de store elever er det oplevelsen, at 

fjernundervisningen fungerer, og at der nu er en 

rytme i hverdagen. 

Lisbet: Duperet over at skolen er vendt hen over 

påskeferien. Får den nye organisering økonomiske 

konsekvenser? 

 

AR: Sundhedsmæssigt og sikkerhedsmæssigt skal skolen 

være i orden. Der er leveret ekstra håndvaske og toiletter 

samt indkaldt yderligere vikarer. Meldingen er, at 

Finansministeriet går ind og dækker merudgifterne. Der er 

oprettet en særlig coronakonto. 

 

 



 

 

Bo:  

- Der er mulighed for at benytte spejderhytten, der 

ligger syd for Roskilde. 

 

Hanne:  

- Hvor længe er der nødundervisning? 

AR:  

- Det er uvist, da vi udelukkende har de 

informationer, som I har og får via pressen. 

 



3  Øvrig orientering 

 Næste skoleår 

 Personalenyt 
o 0. klasse 
o Gruppe O 
o Engelsklærer 

 

KB:  

- Kommende skoleår starter en ny musikklasse 

med 24 elever. 

- 9.kl. elever modtager infobrev om bl.a. sidste 

skoledag d.26. juni 

- Efter en helhedsvurdering overføres 

standpunktskarakterer som eksamenskarakterer. 

- Karakteren for den faglige naturprøve overføres til 

eksamensbeviset som en gennemsnitskarakter af 

de 3 fag. 

 

Bo:  

- Hvordan forholder ledelsen sig til 8.kl. manglende 

brobygning og praktik?  

 

KB:  

- Svaret på ovenstående er, måske i 9. kl. men det 

er ude af skolens hænder. 

- Lejrskolen til Berlin henlægges til et sted i DK. 

- Årsfesten får ligeledes et andet indhold og en 

anden ramme. 

- 25. juni er frist for UPV 8. kl. 

 

Vibeke:  

- Har modtaget en orientering om, at der i løbet af 

efteråret økonomisk vil blive kompenseret for intro 

+ brobygning. 

 

AR:  

- Skolen har budt velkommen til en ny bh. kl. leder 

Marianne Charlotte Jørgensen. 

- Jørgen Bærentsen er ansat som ny lærer, gruppe 

O.  

- Pga. færre elever, reduceres i antallet af 

 



medarbejdere i M –gruppen.  

 

 

    

4  Nyt fra formanden 

 Formandsbeslutning vedr. afkortning af 
skoledagen 

 Aflysning af seminar 

 Skolebestyrelsesvalg 

- Det planlagte skolebestyrelses-seminar er indtil 

videre aflyst. Vi håber, at det afholdes i løbet af 

kommende skoleår. 

- AR har indstillet til SB, at den imødekommer 

ønsket om at afkorte skoledagen (bortset fra  

- musikklasserne). 

- Orienterede om det forestående forskudte valg til 

skolebestyrelsen, ny med nye datoer. Valgmøde 

d. 14. maj.  

 

Bo genopstiller gerne på listen og som suppleant. 

 

 

 


